
1 

 

 

INFORMATIEVE RAAD 12 JULI 2018  
Notulen van de vergadering 

 

Voorzitter: de heer P.A. Prins 

Griffier: de heer H. Nubé 

 

Tevens aanwezig: de heer F. Eerkens (GL), mevrouw N. van Engelen (GL), mevrouw H. van 

’t Riet (GL), mevrouw R. van Rossum (GL), de heer H. Berkhout (D66), de heer K. de Haan 

(D66), mevrouw J.A. Pietersen (D66), de heer J.A. Jägers (VVD), de heer E.H. Timmer 

(VVD), mevrouw B.H.M. Wielage (VVD), de heer F.W. Geerts (PvdA), mevrouw S. Kuilman 

(PvdA), de heer N.C. Portegijs (PvdA), mevrouw R. Herder (OPD), de heer E.S. den Heijer 

(OPD), de heer M. Sanders (LD), de heer L.R. Smits (LD), de heer W. Advokaat (OD) en de 

heer P.M. de Zeeuw (CDA)  

Vanuit college aanwezig: burgemeester E. Boog, wethouder J.D.W. Klaasse, wethouder J.W. 

Nuijens en wethouder A.J.M. Scholten 

Ambtelijke ondersteuning: de heer K. Deutekom 

 

1. Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststellen agenda 

 

De voorzitter heet iedereen van harte welkom en in het bijzonder de accountant. 

Mevrouw Yildiz heeft afgelopen week een zoon gekregen en de trotse ouders hebben voor 

beschuit met muisjes gezorgd. Dadelijk komt een kaart langs om die van een gelukwens te 

kunnen voorzien. De heer Sikking is afwezig omdat hij vanavond aan 167 MBO-studenten 

hun diploma mag uitreiken. 

Gaat de raad er mee akkoord dat agendapunt 7 achter gesloten deuren wordt behandeld? 

De raad stemt hiermee in en de agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

2. Mededelingen portefeuillehouder 

 

Er zijn geen mededelingen. 

 

3. Jaarrekening 2017 

 

De voorzitter meldt dat aanwezig zijn vertegenwoordigers van accountant Verstegen, 

namelijk de heren De Groot en Lagendijk. Mevrouw Van Engelen zal straks eerst iets zeggen 
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namens de auditcommissie. De accountants stellen zich zo meteen voor en zeggen iets over 

het proces over de totstandkoming van de jaarrekening en de controle. 

 

De heer De Groot zegt dat hij de jaarrekening 2017 van een handtekening mag voorzien. Het 

is een mooie jaarrekening met een goed resultaat maar dat is afhankelijk van specifieke 

omstandigheden. De gemeente heeft een vermogen van 24 miljoen. 

Spreker is een van de acht vennoten van Verstegen. Voorts is hij vele jaren partner geweest 

bij Deloitte en hij heeft toen een switch gemaakt naar zorginstellingen. Het 

accountantskantoor Verstegen is namelijk vooral een kantoor voor zorginstellingen. Het 

kantoor bedient zeven gemeenten waarvan één gemeente met meer dan 100.000 inwoners. 

Bij Deloitte hield spreker zich al vooral bezig met gemeenten en zorginstellingen. Ook houdt 

hij zich bezig met veel gemeenschappelijke regelingen. 

 

De heer Lagendijk is controleleider bij Verstegen en dat betekent dat hij vooral belast is met 

de uitvoering van de controles. De gemeente Diemen wordt in Duo+-verband gecontroleerd. 

Het contact met de gemeenteraad loopt altijd via de auditcommissie. Zo is ook recent het 

accountantsrapport met de auditcommissie besproken en het controleproces geëvalueerd. 

 

Mevrouw Van Engelen (namens de auditcommissie) merkt op dat bij de bespreking van de 

jaarrekening en de controle daarop onder meer aan de orde is geweest de behoorlijke 

urenoverschrijding vanuit de accountantsorganisatie. Daar is toen uitgebreid over gesproken 

met de accountant en de interne organisatie over hoe dit kon gebeuren. De oorzaken staan 

in de presentatie van de accountant dat is toegevoegd aan de stukken. Het is een 

vervelende samenloop van omstandigheden geweest. Het was enerzijds wennen aan een 

nieuwe accountant voor de organisatie en er zijn anderzijds wat strubbelingen ontstaan in de 

interne communicatie waardoor uiteindelijk laat is gecommuniceerd over het verrichte 

meerwerk. 

De auditcommissie heeft hier behoorlijk kritisch op doorgevraagd waarbij de boodschap was 

van dit was eens maar nooit meer. Van daaruit is aan de accountant en aan de interne 

organisatie verzocht om de auditcommissie eerder in te schakelen op het moment dat er 

onduidelijkheden zijn of ruis in de communicatie dan wel wanneer er sprake lijkt te zijn van 

fors meerwerk. 

 

De voorzitter gaat ervan uit dat mevrouw Van Engelen namens de gehele raad heeft 

gesproken wat betreft de uitgesproken wens. 

 

GroenLinks vraagt of de schriftelijke gestelde vraag bij pagina 56 ook nog beantwoord kan 

worden want daar staat hetzelfde antwoord als bij de vraag daarvoor. De fractie kan zich 

vinden in het gevraagde besluit. Het is goed dat het resultaat wordt toegevoegd aan de 

Algemene Reserve. In hoeverre krijgen de mensen die het leerlingenvervoer verzorgen een 

reële beloning gezien het resultaat van de aanbesteding? Mooi is dat het bijstandsvolume 

niet is gestegen. Goed zijn de ontwikkelingen op het gebied van participatie en initiatief. 

In het programma Sociaal domein wordt gesproken over werken met een perspectiefplan en 

hoofdaannemers. Heeft deze manier van werken al resultaat? Het is ook goed dat de 

mensen de schuldhulpverlening beter weten te vinden en hier preventief wordt gewerkt. 

De toename van het aantal statushouders legt extra druk op het budget voor armoedebeleid. 

In dat kader zou het goed zijn als deze mensen in een veel eerder stadium kunnen beginnen 
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met het leren van de Nederlandse taal en het volgen van een opleiding. Het is een goede 

zaak dat de taken van de energiecoördinator structureel zijn belegd in de organisatie. 

 

D66 kan ook instemmen met de jaarrekening. In het lijstje van subsidies is opgevallen dat 

een aantal bedragen behoorlijk verschilt tussen de begroting en de realisatie. Zo is bij de 

Regenbooggroep opgevallen dat de begroting € 11.500 bedraagt en de realisatie ruim € 

36.000. Voor de scouting Diemen stond een begroot bedrag van € 21.500 en is iets meer 

dan € 5000 uitgekeerd. De Stichting Arkin heeft een begroting van € 50. Dat was wellicht een 

foutje maar bij de Stichting VluchtelingenWerk Amstel tot Zaan is ruim € 20.000 minder aan 

subsidie uitgegeven dan begroot. Als hier niet op wordt ingegaan zullen de vragen schriftelijk 

worden gesteld. 

 

Ons Diemen staat achter de door de VVD gestelde technische vragen. Aan iedere fractie 

kunnen nu globaal antwoorden worden gegeven en de technische vragen kunnen bij de 

volgende vergadering worden beantwoord. 

 

CDA valt het op dat in de jaarstukken nogal wat prestatie-indicatoren ontbreken. Dan wordt 

bijvoorbeeld gedacht aan Veiligheid en openbare orde op pagina 32. Veel velden zijn als 

verplicht aangemerkt. Wanneer kunnen die indicatoren worden verwacht? Uit het 

accountantsverslag blijkt dat niet alle zorgaanbieders productieverklaringen indienen. Kan 

hier wat meer over worden gezegd? Gaat het college alle adviezen van de accountant 

onverkort overnemen? 

 

VVD gaat ervan uit dat de ingediende technische vragen voor de besluitvormende raad zijn 

beantwoord. Het is mooi dat de vermogenspositie van de gemeente met 4 miljoen verbetert 

maar er zijn wel wat kanttekeningen bij te plaatsen want de gemeente heeft blijkbaar moeite 

om nauwkeurig te begroten. Het kan niet zo zijn dat belangrijke uitgaven die 

begrotingstechnisch niet mogelijk waren hierdoor niet zijn gedaan. De belangrijkste afwijking 

betreft de legesinkomsten maar ook bij andere programma’s zijn er behoorlijk wat 

afwijkingen van meer dan een ton. Het kan ook zijn dat werkzaamheden die wel zijn begroot 

niet zijn uitgevoerd en ook dat kan repercussies hebben voor de jaren die nog komen. 

Het is positief dat de schuldenlast substantieel is verbeterd maar ook deze accountant 

waarschuwt nog voor de hoge schuldpositie van de gemeente. Hoe kijkt de accountant hier 

verder tegenaan en wat zou een acceptabele schuldpositie kunnen zijn? 

Het is verontrustend dat voor Duo+ met grote incidentele en structurele risico’s rekening 

moet worden gehouden. Het structurele risico voor Duo+ is zelfs het grootste structurele 

risico dat de gemeente onderkent. Voorts is er het risico van rentestijging en is het wel 

terecht dat dit risico niet wordt opgenomen in de risicoparagraaf? 

 

Leefbaar Diemen sluit zich aan bij de vraag van het CDA over de prestatie-indicatoren en 

kijkt uit naar de antwoorden op de door de VVD gestelde vragen. 

 

PvdA zegt dat 2017 een jaar was met potentie en resultaat. Dan wordt onder andere gedacht 

aan ontwikkelingen op de Sniep, Holland Park, de start Oost-West As, de start van de 

integrale klantbenadering door het team Sociaal beleid en aandacht voor duurzaamheid. Het 

overzicht is duidelijk en er wordt mee ingestemd om het resultaat te storten in de Algemene 

Reserve. 
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De heer De Groot legt uit dat op pagina 5 het vermogen in twee definities is weergegeven en 

daar scoort de gemeente bij allebei in het midden. Als lid van de Werkgroep 

gemeenten/decentrale overheden heeft hij de ervaring dat hiervoor moeilijk een hard 

criterium is te geven. De vermogenspositie is enerzijds een percentage van de totale 

opbrengst en dat is hier een groene score van 50. De gemeente streeft niet naar winst maar 

naar een sluitende begroting want de gemeente is een inkomensbestedende organisatie. Het 

eigen vermogen wordt ook uitgedrukt in een percentage van het totale vermogen en dan 

wordt een groene score gegeven bij 30% van het totale vermogen. De schuldpositie in relatie 

tot het weerstandsvermogen zou wat naar beneden mogen om voor het 

weerstandsvermogen de nodige middelen te hebben. 

Op pagina 124 van de jaarrekening wordt het renterisico op de juiste plaats genoemd en dat 

is de financieringsparagraaf. Wat specifiek is voor een bepaalde gemeente wordt uitgedrukt 

in de risicoparagraaf. Als de gemeente met de schuldpositie wel in het rode gebied zou zitten 

zou het renterisico inderdaad specifiek moeten worden benoemd. 

Spreker is contactpersoon voor de raad en hij geeft toe dat hij de communicatie niet goed 

heeft gedaan. Er is op een te laat moment contact gezocht met de griffier. Als accountant 

zoekt hij nooit direct contact met een raadslid omdat de raad als een gremium wordt 

behandeld en via de griffier worden vragen van raadsleden beantwoord. Het was ook een 

startjaar en dan moet een accountant niet alleen investeren in de klantrelatie maar ook in de 

opbouw van een permanent dossier en daar is het in het gehele proces niet goed gegaan. Er 

is niet goed aangegeven wat de aanloopkosten zijn versus de kosten die het gevolg waren 

van zaken die niet of niet tijdig werden opgeleverd of vermeend niet tijdig werden 

opgeleverd. 

Op dit moment is de commissie Depla bezig met overleg tussen de beroepsorganisatie van 

accountants en de VNG omdat sommige gemeenten dreigden zonder accountantscontrole te 

komen. Een gemeente is een zeer professionele organisatie die werkt met een begroting met 

harde normen. Onderdeel daarvan is de verbijzondering interne controle. Daar worden zware 

eisen aan gesteld door AFM die vindt dat veel beter moet worden onderbouwd waarom 

accountants steunen op interne controles van de gemeente maar gemeenten hebben, onder 

andere door het sociaal domein, ook moeite om de interne controle goed ingeregeld te 

krijgen. Dat geeft gauw een overschrijding van tientallen procenten van het budget omdat de 

opzet van dit proces veel geld kost van zowel de gemeente zelf als de accountant. 

 

Ons Diemen is van mening dat de communicatie met interne personen door de accountant 

ook via de griffier moet lopen zodat die van alles op de hoogte is en niet achteraf 

geconfronteerd wordt met voldongen feiten. 

 

De heer De Groot herhaalt dat hij altijd antwoorden geeft via de griffier en voor het 

controleproces 2018 zijn al afspraken gemaakt over de communicatie met het college en 

Duo+ maar de opmerking van Ons Diemen wordt meegenomen en zal met de griffier worden 

besproken. 

 

Wethouder Scholten hoopt de antwoorden op de vragen die er nog liggen volgende week 

maandag of dinsdag te mailen. De salarissen in het leerlingenvervoer worden betaald 

volgens de gebruikelijke cao. De vragen van D66 over de subsidies zullen schriftelijk worden 

beantwoord maar in zijn algemeenheid kan worden gezegd dat wordt verantwoord wat er is 
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uitgegeven en soms zit er nog een stukje van vorig jaar bij. Als ze minder uitgeven is daar 

vaak een inhoudelijke reden voor. 

In heel Nederland zijn de productieverklaringen van zorgaanbieders een probleem. Op het 

gebied van het sociaal domein kan echter een fatsoenlijke verantwoording worden afgelegd 

die ook de goedkeuring krijgt van de accountant. Soms is er wel wat gehakketak over privacy 

over wat bijvoorbeeld precies wordt geleverd aan psychiatrische hulp. Het is een lastig 

probleem dat zich nu soms nog in onderdelen voordoet en soms moeten er ook nog goede 

afspraken worden gemaakt tussen accountants onderling maar er zijn al stevige stappen 

gezet in de regio op dit gebied. 

Prestatie-indicatoren worden voor een gedeelte ingevuld door de tweejaarlijkse enquête 

Waar staat je gemeente. Daar is enige vertraging in opgetreden. Dit jaar worden alle 

indicatoren stevig tegen het licht gehouden en er zal meer worden gekoerst op de verplichte 

indicatoren. De accountant doet behartenswaardige aanbevelingen en op een aantal punten 

is het college in overleg met de accountant hoe hier precies gevolg aan kan worden gegeven 

en her en der is er nog wat discussie over wat de precieze achtergrond is en in welke mate 

het speelt. Wat betreft de opbrengstcontrole in het sportbedrijf kan bijvoorbeeld worden 

gezegd dat die opmerking bij elk winkelbedrijf kan worden geplaatst waar contant geld 

omgaat. Er wordt gezocht naar een passende oplossing, passend bij de schaal en de 

risico’s. 

Incidentele baten worden niet begroot en als ze in het jaar worden tegengekomen betekent 

dat niet dat plotseling meer wordt uitgegeven. Er is al veel discussie geweest over de hoogte 

van reserves. Een paar jaar terug is al gezegd dat er een aantal incidentele opbrengsten 

bijkomen en dat die niet in de begroting en uitgaven worden verwerkt maar dat ze met name 

worden gebruikt om de reservepositie te versterken. In ieder geval is die werkwijze succesvol 

gebleken. 

De schuldpositie is een kwestie van appreciatie. Het vorige college en ook dit college zijn 

van mening dat sommige dingen daadwerkelijk gerealiseerd moeten worden en dan is het de 

vraag of je gaat sparen om een school neer te zetten of dat je hiervoor geld leent. De 

schuldpositie is draaglijk gezien inkomsten en uitgaven, ook op de lange termijn. 

De leningenportefeuille wordt zodanig gespreid dat op termijn elk jaar ongeveer een 

evenredig deel vrijvalt hetgeen betekent dat ook het renterisico wordt gespreid. Door 

overheidsmaatregelen mag het deel dat per jaar kan worden aangetrokken niet boven 

bepaalde grenzen komen maar binnen dat geheel wordt een verantwoord beleid gevoerd. 

Als de rente plotseling heel hard omhooggaat, gaat dat probleem zich dus pas in de loop van 

de tijd voordoen. Als de rente ineens flink daalt profiteert de gemeente daar dus ook niet in 

één keer heel veel van. 

 

De heer Boog zegt dat wordt geprobeerd om steeds reëel te begroten als het gaat om Duo+. 

Hopelijk zal na de herijking tot reëlere bedragen worden gekomen zodat er minder risico’s 

terug kunnen worden gevonden in de risicoparagraaf. Bij de totstandkoming van Duo+ is de 

verdeelsleutel gebaseerd op historisch ingebrachte kosten en de verdeelsleutel wordt 

opnieuw bekeken. Van invloed is ook de groei van Diemen en na de herijking zal dit in één 

pakket aan de raad worden aangeboden. 

 

Wethouder Klaasse geeft aan dat de chauffeurs van het leerlingenvervoer worden uitbetaald 

conform de cao voor het taxivervoer en het is primair de verantwoordelijkheid van de 

inschrijver om bij de aanbesteding een prijs neer te zetten. Bij de jeugdzorg is het 
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perspectiefplan een nieuwe manier van werken waarin vertrouwen is omdat het een veel 

effectievere manier van werken is. De hulpvraag wordt gedefinieerd samen met de 

hulpvrager, de hulpverleners en de omgeving. Het is nog even de vraag hoe dat financieel 

zijn uitwerking heeft omdat nog maar een half jaar hiermee wordt gewerkt. 

 

VVD zegt dat een van de incidentele baten over 2017 de leges betreft. Daar staan dan weer 

werken tegenover die in 2018 of later moeten worden uitgevoerd. In hoeverre trekt dat een 

wissel op de resultaten van de betreffende jaren? 

 

Wethouder Scholten legt uit dat er veel werk is voor en tijdens de vergunningsaanvraag. Dit 

komt elk jaar voor en daarom wordt uitgegaan van een normale spreiding. Het komt voor dat 

er incidenteel soms stevige kosten zijn op een project. Als dat bijtijds wordt gezien kan daar 

wellicht een voorziening voor worden getroffen maar in de stroom van zaken wordt dat over 

het algemeen niet gedaan. Er is ook een vrij stevige Reserve bouwleges en dat systeem 

werkt in voldoende mate. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk naar de raad gaat. 

 

4. 2de kwartaalbrief 2018 

 

Leefbaar Diemen geeft aan dat de fractie tegen het bouwen van woningen in Buitenlust is. 

Kan die € 50.000 niet aan andere doelen worden besteed? 

 

VVD vraagt zich af of het wenselijk is om in een wijk als Buitenlust met uitsluitend laagbouw 

het kleine stukje open ruimte op te offeren voor hoogbouw. Het karakter van de wijk zal 

totaal veranderen voor een relatief beperkte hoeveelheid woningen. De VVD is überhaupt 

niet voor verdere verdichting in het centrum want dat kan ertoe leiden dat elk stukje groen 

dat er nog is wordt volgebouwd, nog los van de operatie Steenbreek. 

 

D66 vraagt waar dan moet worden gebouwd als de VVD geen enkele verdichting in het 

centrum wil. 

 

VVD zegt niet dat de fractie geen enkele verdichting wil maar om elk klein stukje groen te 

pakken gaat te ver. Het is opmerkelijk dat zonder nadere planvorming aan de raad wordt 

gevraagd om een enorm bedrag van een half miljoen beschikbaar te stellen voor 

klimaatbeleid. Er is geen idee waar het komende halfjaar de half miljoen aan gaat worden 

uitgegeven. 

Bouwgroep Moonen op Holland Park is failliet. Klopt het gerucht dat er inmiddels een nieuwe 

aannemer is gevonden om het werk van die aannemer over te nemen? 

 

D66 heeft nog niet zo begrepen dat het echt hoogbouw gaat worden in Buitenlust maar het is 

goed om een onderzoek uit te voeren naar het bouwen van woningen in die wijk. 

 

GroenLinks zegt wat betreft Buitenlust te hechten aan het vroegtijdig betrekken van de 

bewoners bij de ontwikkeling van de plannen. In de bijeenkomst op 26 juni waren de 

bewoners verontwaardigd over de brief van de gemeente die bij hen op de mat viel. Op die 
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avond bleek dat er veel ideeën leven bij de bewoners en het was goed dat de wethouder 

toen veel recht kon zetten. Mag bijvoorbeeld binnen 50 m van een begraafplaats worden 

gebouwd en het was goed om dat soort verkeerde interpretaties weg te werken. 

De bewoners dienen tijdig op de hoogte te worden gesteld van wat er onderzocht gaat 

worden, dat als er bijvoorbeeld een apparaat komt te staan duidelijk is waar het voor dient. 

Wellicht zijn er bijvoorbeeld bewoners die ervaring hebben op het gebied van vleermuizen en 

de gemeente kunnen helpen met de vraag of hier goed onderzoek naar is gedaan. 

Als er veel moet worden gebouwd is het beter dat er wat wordt verdicht dan dat het groen 

dat daarvoor is wordt misbruikt of opgebruikt. In hetzelfde gebied heeft de gemeente aan de 

overkant van de weg het plan om Spoorzicht een enorme opwaardering te geven. Voor de 

mensen in de wijk komt er dan meer dan een compensatie voor het verlies van een stukje 

groen waar ze ook veilig kunnen oversteken omdat het langs het spoor is en de mensen 

geen last hebben van auto’s. 

 

Ouderenpartij Diemen stelt dat het sturen van kinderen naar de overkant van de weg 

levensgevaarlijk is maar het opknappen van Spoorzicht is natuurlijk prima. 

 

GroenLinks legt uit dat door de plannen van de onderdoorgang het mogelijk is voor 

voetgangers om ter hoogte van het spoor de weg veilig over te steken. 

 

Leefbaar Diemen wijst erop dat het nu gaat over de vraag of de raad geld beschikbaar stelt 

voor nader onderzoek. Of er hoogbouw kan komen moet nog onderzocht worden. 

 

GroenLinks is voor het plan. Er dient tijdig contact te worden opgenomen met bewoners en 

er is waarschijnlijk een hele veilige oversteek van de ene kant naar de andere kant van 

Buitenlust. 

Het klimaat is een ernstig probleem en de coalitie geeft in eerste instantie aan hier een half 

miljoen voor nodig te hebben. Het college dient de raad wel snel op de hoogte te stellen van 

wat er met dat geld gedaan gaat worden. 

 

Wethouder Scholten merkt op dat de bouwhoogte in Buitenlust 8,75 m is en het college 

denkt aan een gebouw van maximaal 12 m hoog. Het is verstandig om een aantal 

onderzoeken te doen. Dit past ook in de lijn van de motie waarin het college is verzocht om 

plekken voor sociale woningbouw te zoeken. Voordat het gesprek wordt aangegaan of dit 

past dient wel eerst in technische zin te worden gekeken wat de mogelijkheden zijn. 

Aannemer Moonen in Holland Park is failliet gegaan. Er is inmiddels een andere partij 

gevonden en de overeenkomsten zijn nagenoeg rond maar er zit nog een 

verzekeringsmaatschappij tussen die er iets van moet vinden. De bedoeling is dat begin 

2019 de bouw wordt hervat. Dit betekent dat bouwwegen langer moeten worden gebruikt en 

dat definitieve wegen soms in een veel later stadium kunnen worden aangelegd maar de 

gemeente is hierover in goed overleg en hier zullen goede oplossingen worden gevonden. 

Als onderzoek wordt gedaan naar de grondsituatie komen er zichtbare activiteiten in een wijk 

en de gewoonte van de gemeente is om mensen tijdig op de hoogte te stellen van wat ze 

kunnen verwachten. Aan de onderzoeken die gedaan moeten worden zitten allerlei 

deskundigheidseisen. Wellicht is het bij het opstellen van het vleermuizenmigratieplan aardig 

om met mensen uit de buurt die daar lol in hebben gezamenlijk het een en ander te doen. 
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Wethouder Nuijens merkt op dat goed moet worden gezorgd voor het groen in Diemen en 

een van de beste manieren om groen te beschermen is bouwen in hogere dichtheden. Het 

bedrag dat voor duurzaamheid wordt uitgetrokken is nog een fractie van wat de gemeente 

nodig heeft om te voldoen aan de opgave die de samenleving heeft. Van het college mag 

worden verwacht dat verstandig wordt omgegaan met het geld. Er zal goed worden 

onderzocht wat de beste manieren zijn om die 5,5 ton uit te geven. Dat zal eerst worden 

gedaan waarmee een vliegwieleffect kan worden bereikt in de samenleving. De afweging 

waar de gemeente voor staat wordt op een programmatische manier uitgeplozen. Er wordt 

een overzicht gemaakt van alle dingen die de gemeente zou kunnen doen en welke van die 

maatregelen het meest renderen. 

 Met een simpele isolatiemaatregel in de huizen is al een stukje energiewinst te boeken. Dat 

geldt ook voor de operatie Steenbreek wat betreft de particuliere tuinen. Voor de openbare 

ruimte is dat gewoon een opgave. Er is een project geweest in de Sniep waar in nieuwbouw 

geen tegels in de tuin werden gelegd en de gemeente aarde heeft gestort zodat de tuin 

klaarligt om te beplanten en de mensen kregen er nog een boom bij. Hier hebben veel 

mensen gebruik van gemaakt. Zo’n aanpak dient te worden geborgd voor alle straten die 

heringericht worden. Dit is op een programmatische manier vorm te geven. 

 

VVD is er ook van overtuigd dat de gemeente heel veel werk heeft te verzetten als het gaat 

om klimaatadaptatie maar het is wel vreemd dat er zomaar in een kwartaalbrief 5 ton wordt 

gevraagd en dat daar drie regels aan toelichting bij staan. De uitwerking van de plannen 

wordt graag tegemoetgezien maar in de resterende periode tot het eind van het jaar zit ook 

nog een vakantieperiode. Er moeten nog mensen geworven worden en het is een hele 

uitdaging om 5 ton uit te gaan geven aan klimaatbeleid tot het eind van dit jaar. 

 

De voorzitter vraagt of het college voor volgende week donderdag een nadere onderbouwing 

kan geven van hoe 5 ton wordt besteed tot het eind van het jaar. 

 

Wethouder Nuijens stelt dat hij dat eigenlijk nu al kan doen. Hij dankt de VVD voor de 

uitnodiging om in de komende maanden 5,5 ton uit te geven maar het zal niet lukken om dat 

bedrag in die periode geheel op te maken. 

 

Wethouder Scholten legt uit dat de maatregelen voor de klimaatadaptatie gaan zitten in het 

onderhoud van de openbare ruimte. Voor zover die gelden niet helemaal worden besteed 

blijft het in de voorziening zitten. De coalitie is van zins om daar structureel meer aan te gaan 

doen en in dit jaar wordt de voorziening al opgeplust. 

 

Wethouder Nuijens geeft aan dat op pagina 9 van de jaarrekening staat dat als er een 

restantbudget is dit in de bestemmingsreserve wordt gestort. Er wordt binnenkort een 

tijdelijke kwartiermaker duurzaamheid aangesteld die begint met de mensen in de 

organisatie met het maken van een quickwinsnotitie. Die startnotitie wordt met de raad 

gedeeld maar de betreffende functionaris zal zich ook bezighouden met het verder 

vormgeven van de verstandhouding met Daarom Duurzaam Diemen en het helpen oprichten 

van de energiecoöperatie. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk naar de raad gaat. 



9 

 

 

5. Kredietaanvraag aanpassingen terrein Pantar 

 

GroenLinks is blij dat op deze manier de monumentale status van de Rietschuur kan worden 

behouden en dat er plannen worden gemaakt om er een passende bestemming voor te 

vinden. Hopelijk wordt dan de voorkeur gegeven aan een bestemming waarbij het niet nodig 

is om 80 parkeerplaatsen te behouden en dat er mogelijk meer groen omheen gecreëerd kan 

worden. 

 

Ouderenpartij Diemen merkt op dat veel gebouwen met een monumentenstatus uit Diemen 

zijn verdwenen. Daarom zal de grote Rietschuur als monument Diemen verrijken. Dit is in de 

toekomst een prachtige locatie voor sociale seniorenwoningen. Met het voorstel wordt 

akkoord gegaan. 

 

VVD stemt ook in met het voorgestelde investeringskrediet. De kans die zich nu voordoet 

moet gegrepen worden om de gronden uit het erfpachtcontract te halen zodat het terrein en 

de Rietschuur op een goede manier kunnen worden herontwikkeld. De antwoorden op de 

schriftelijke vragen van GroenLinks hebben veel zaken duidelijk gemaakt. Zijn er al ideeën 

voor een andere bestemming voor met name de Rietschuur maar begrepen wordt dat het 

terrein straks waarschijnlijk wordt gebruikt voor het realiseren van woningen. 

Waarom wordt de investering niet meegenomen in de toekomstige grondexploitatie? Door 

een investering te plegen en vervolgens af te schrijven wordt evengoed de rekening naar de 

toekomst verschoven via de jaarlijkse afschrijving. Wat biedt de grondexploitatie nog voor 

informatie als investeringen de ene keer wel worden meegenomen en de andere keer niet? 

Wat wordt er nog van teruggezien als dit verdwijnt in de grote grondexploitatie van de Sniep? 

 

CDA is zeer positief over het plan. Het voortbestaan en het onderhoud van de Rietschuur lijkt 

hiermee voor lange tijd veilig te zijn. 

 

D66 staat volledig achter het verzoek om de gelden beschikbaar te maken voor 

aanpassingen. Leuk dat er een cultureel erfgoed staat maar het moet straks ook goed 

worden bediend. Er wordt gedacht aan woningen en misschien een stukje culturele invulling 

bij het schilderij dat in het pand aanwezig is. 

 

Wethouder Scholten merkt op dat de discussie over de Rietschuur al voor het sluiten van het 

coalitieakkoord is begonnen. De 80 parkeerplaatsen verdwijnen en afhankelijk van de functie 

die terugkomt in de Rietschuur zal er wat parkeerruimte moeten komen volgens de 

gebruikelijke normen. Niet is uitgesloten dat er wat extra woningen op dat stuk grond 

gebouwd gaan worden. 

De inzet van het college is dat er een kostendekkende grondexploitatie komt. Het behoud 

van het gebouw geeft echter wel een aantal gebruiksbeperkingen en waarschijnlijk leent het 

zich niet voor ouderenhuisvesting maar daar kan verderop nog wel eens naar worden 

gekeken. De € 550.000 wordt niet gestopt in de grondexploitatie omdat er al een exploitatie 

is van de erfpachtgronden. Op die gronden worden een aantal investeringen gedaan die 

leiden tot realisatie van parkeerplekken en als het goed is wordt dat bedrag terugverdiend uit 

de erfpachtopbrengsten. Kunst en cultuur is een overweging maar in ieder geval dient hier 

een sluitende grondexploitatie te worden gerealiseerd. 
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VVD zal met schriftelijke vragen nog terugkomen op de uitleg van de wethouder. 

 

Conclusie: 

De voorzitter constateert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 

 

6. Kadernota 2019 

 

GroenLinks staat achter de doelen en plannen die in de Kadernota worden genoemd. Na de 

decentralisatie krijgt de transformatie steeds meer vorm. Wat betreft duurzaamheid wordt in 

eerste instantie geïnvesteerd in capaciteit zodat er ruimte ontstaat om tot een plan te komen. 

De titels van de programma’s worden afgestemd op het coalitieakkoord en het voorstel wordt 

van harte gesteund maar waarom wordt het voorstel gedaan voor een aparte paragraaf 

duurzaamheid. Is het niet duidelijker om onder de programma’s waar dit thema speelt een 

subkopje duurzaamheid te gebruiken. Dan is de samenhang met het beleid meer zichtbaar. 

Het plan van aanpak voor de implementatie van de Omgevingsvisie komt voor het eind van 

het jaar. GroenLinks kijkt er dan onder meer naar uit hoe het participatieproces vorm gaat 

krijgen. 

Helaas is uit de inhoud van de meicirculaire naar voren gekomen dat Diemen in de komende 

jaren minder geld krijgt dan verwacht. De duidelijke opdracht uit het coalitieakkoord blijft 

echter staan. Daarom verzoekt GroenLinks het college om bij de begroting een plan te 

presenteren hoe de gestelde ambities vanuit samenhang te benaderen en te realiseren. 

De Kadernota is het belangrijkste middel voor de raad om te sturen maar het is in de raad 

minder gebruikelijk om bij de behandeling van de Kadernota opdrachten mee te geven aan 

het college met betrekking tot de invulling van de begroting. Alleen in 2016 zijn een aantal 

moties ingediend. Dat is jammer omdat eerder is uitgesproken dat het belangrijk is om het 

beleid met zijn allen vorm te geven. De fractie wil dit onderwerp graag in het seniorenconvent 

bespreken zodat samen kan worden afgestemd om dit volgend jaar wellicht anders te gaan 

doen. 

Wel wordt overwogen om in de besluitvormende raad bij de Kadernota twee moties in te 

dienen. De eerste is op het onderwerp groen. Het college is van plan om de openbare ruimte 

waar dat kan een groener karakter te geven en de fractie wil het college in deze motie 

vragen om te onderzoeken in hoeverre het daarbij mogelijk is om binnen de bestaande 

budgetten Tiny Forest te creëren. Wellicht kan elke buurt in Diemen een eigen Tiny Forest 

krijgen. Het IVN zoekt gemeenten om in ieder geval tot 100 Tiny Forests in Nederland te 

komen. 

De tweede motie die wordt overwogen hangt samen met het vluchtelingenbeleid. GroenLinks 

heeft er moeite mee wanneer mensen die uit een oorlogsgebied komen opgejaagd worden, 

wetende dat het ook niet effectief is om dit te doen. Er is maatwerk nodig en vluchtelingen 

dienen eerder dan nu de mogelijkheid te krijgen om Nederlands te leren, te studeren en in te 

burgeren. Er is op landelijk niveau een beleidswijziging voorhanden waarbij in 2020 de rol 

van gemeenten richting vluchtelingen groter wordt en er meer ruimte voor maatwerk 

ontstaat. Met de motie wordt alvast op deze verandering geanticipeerd. 

 

D66 verwacht dat met de Kadernota een goede start kan worden gemaakt met de uitvoering 

van de plannen uit het coalitieakkoord. Door de uitkomsten van de meicirculaire wordt het 

wel lastiger om binnen financieel behoedzaam beleid de ambities van de coalitie uit te 



11 

 

voeren. Hoe wordt er in de begroting voor gezorgd dat er een goede start kan worden 

gemaakt met de plannen en ook nog een financieel behoedzaam beleid kan worden 

gevoerd? Welke kosten zijn verbonden aan de moties van GroenLinks? 

 

Ons Diemen merkt op dat in de tabel op pagina 13 419 sociale huurappartementen staan 

terwijl er 1000 woningen zouden worden gebouwd en dit jaar worden er nog 600-800 

opgeleverd. Kan een toelichting worden gegeven op hoe de tabel in elkaar zit? 

De nieuwe sporthal wordt in 2020 opgeleverd en is er dan een tijdelijke voorziening voor 

sporters die gebruik maken van de blaashal? Waar is dat dan opgenomen in de Kadernota? 

Verder kon nergens worden teruggevonden de vervanging van het kunstgras van de 

tennisbaan. 

Op pagina 44 is opgenomen de vervanging van de honkbal door voetbal met een 

kunstgrasveld maar dat stond al begroot in 2018, zie pagina 17. Zijn er al gesprekken 

gaande over de bouw van sociale huurwoningen? Begrepen is dat de woningcorporaties 

daarvoor niet staan te springen. Voor de Oost-West As is alleen het riool opgenomen. Zijn 

daar geen verdere kosten aan verbonden? 

 

CDA vraagt welke criteria de gemeente gaat hanteren welke kinderen gebruik kunnen maken 

van voor- en vroegschoolse educatie gezien de waarschijnlijke uitbreiding. Begrepen is dat 

de gemeente de mogelijkheid heeft om die criteria te verruimen. Wat gaat de gemeente 

concreet investeren in het ouderenbeleid? Denk bijvoorbeeld aan bestrijding van 

eenzaamheid en het Huis van de Buurt. 

 

Ouderenpartij Diemen leest in het Rekenkameronderzoek dat de uitstroomcijfers in 2017 van 

alle leeftijdscategorieën veel lager zijn uitgevallen ten opzichte van 2016. Er gaat € 175.000 

extra worden gereserveerd om de uitstroom te vergroten maar het onderzoek heeft 

aangetoond dat het huidige uitstroombeleid niet erg effectief is. Kan de wethouder een 

inhoudelijke uitleg geven waar het extra budget aan besteed gaat worden? 

 

VVD constateert dat door de uitkomsten van de meicirculaire het coalitieakkoord niet leidt tot 

een sluitende meerjarenbegroting en derhalve zullen de ambities gedeeltelijk moeten worden 

bijgesteld. In hoeverre is de groei van het aantal formatieplaatsen niet veel groter dan de 

groei van het aantal inwoners van Diemen? Zou juist Duo+ er niet voor moeten zorgen dat 

de groei van het aantal formatieplaatsen beperkt kan blijven? Er wordt maar heel beknopt 

toegelicht wat de extra formatieplaatsen opleveren en wat de nieuwe functionaris precies 

gaan doen. 

Wat heeft geleid tot het gewijzigde inzicht dat niet alle ambities van het college en de raad 

kunnen worden ingevuld? Er is sprake van een investeringsagenda van 51 miljoen. Dat zal 

de schuldpositie van de gemeente enorm vergroten tot rond de 100 miljoen. De vorige en de 

huidige accountant hebben aandacht gevraagd voor de hoge schuldpositie van de 

gemeente. Als straks de rente gaat stijgen betekent dat een grotere belasting voor de 

gemeentelijke exploitatie terwijl er al geen ruimte is voor aflossing. Gelukkig heeft het college 

aangegeven dat het coalitieakkoord geen lastenverzwaring zal betekenen voor de inwoners. 

De fractie is geen voorstander van de nieuwe naamgeving van de programma’s want dat 

heeft consequenties voor de vergelijkbaarheid met vorige jaren en de nieuwe namen zullen 

vaak ook de lading niet dekken. Bij Samen sturen denk je bijvoorbeeld dat daar ook 

dienstverlening en burgerzaken onder zou vallen. 
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Helaas is er voor Duo+ opnieuw een extra bijdrage oplopend tot 775.000 in 2022. In 

hoeverre zijn de toenemende kosten voor Duo+ toe te rekenen aan het toenemende 

inwoneraantal of aan andere factoren? Het einde van de badkuip is nog steeds niet in zicht. 

Hopelijk zal in deze collegeperiode toch nog worden gescoord op de drie k’s. 

Er wordt een budget van € 120.000 uitgetrokken structureel voor trainees omdat de 

ervaringen positief zouden zijn maar hoe kan dat na een paar jaar al worden gezegd? 

Misschien zijn alle trainees over een jaar alweer vertrokken en heeft de gemeente heel veel 

geld uitgegeven. Het is pas een succes als de trainees bereid zijn om na hun traineeship 

minimaal een aantal jaren in dienst te blijven van de gemeente. De fractie is geschrokken 

van het feit dat de interne afvalscheiding een bedrag van € 20.000 structureel gaat kosten. 

Het is een goede zaak dat het project Scheerlicht structureel wordt voortgezet en dat de 

samenwerking met de wijkagenten zal worden versterkt. De VVD is voor de uitbreiding van 

het aantal wijkagenten gezien de groei van de gemeente en voor een betere toegankelijkheid 

van de wijkagent. 

Als de wet zegt dat cameratoezicht alleen mag worden ingezet wanneer er geen andere 

instrumenten voorhanden zijn had het woord ‘beperkt’ niet hoeven te worden genoemd. Het 

is een belangrijk wapen in de strijd tegen criminaliteit. Er wordt steeds vaker gezien dat 

woningen worden gerealiseerd met een lage parkeernorm. Dat leidt tot parkeerdruk elders in 

Diemen hetgeen al het geval is in Diemen Zuid. Dat heeft juist minder positieve gevolgen 

voor de kwaliteit van de openbare ruimte. Wel is het positief dat geen winst wordt gemaakt 

met de parkeerinkomsten. 

Alle kinderen hebben recht op voor- en vroegschoolse educatie. Hebben de brede scholen 

geen rol om dat in voldoende mate te organiseren? Momenteel lijken er bij de Sniep 

onvoldoende mogelijkheden hiervoor te zijn. 

Door de invoering van de vaste eigen bijdrage zal het gebruik van de Wmo-faciliteiten flink 

toenemen. Ook mensen met een iets hoger inkomen zullen zich geen hulpmiddelen meer 

ontzeggen vanwege de kosten. Wel zullen hierdoor de kosten voor de gemeente stijgen en 

de tegenvaller is nog niet ingeboekt. Vreemd is dat er geen subsidie wordt verstrekt voor 

school to school maar wellicht is er een vergissing in het spel. De respijtzorg mag meer 

aandacht krijgen. 

Is een volledige fte voor de uitvoering van het diversiteitsbeleid wel nodig? Kan niet beter 

worden gestart met een halve fte die ervoor gaat zorgen dat diversiteit de aandacht krijgt die 

het verdient binnen alle afdelingen. Daarna kan worden bezien of uitbreiding naar een hele 

fte noodzakelijk is. Voor citymarketing wordt wederom € 100.000 uitgetrokken. Citymarketing 

was voor een belangrijk deel gericht op wonen in Diemen en nu iedereen lijkt in Diemen te 

willen wonen gezien de snelle verkoop van nieuwbouwwoningen en is een kleiner bedrag 

voor citymarketing gepast. 

In de komende jaren worden maar 100 middeldure huurwoningen gerealiseerd ondanks het 

schreeuwend tekort aan dergelijke woningen. Dat steekt schril af bij de realisatie van maar 

liefst 2000 koop- en dure huurappartementen. Dat is een onjuiste keuze en in Amsterdam is 

er ook een groot tekort aan middenhuur woningen. Het is tegenstrijdig en ook wrang om te 

lezen dat Diemen wordt bevorderd als aantrekkelijke woonplaats voor leraren op Diemense 

scholen. Hoe kan met een minimaal budget van € 10.000 op jaarbasis dit worden 

gerealiseerd terwijl er maar weinig middeldure huurwoningen worden gerealiseerd in deze 

collegeperiode? 

 

PvdA vraagt waar de VVD de stelling op baseert dat de ambities moeten worden bijgesteld. 
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VVD geeft aan dat in de raadsvoordracht staat dat bepaalde ambities wellicht moeten 

worden verschoven of uitgesteld. 

Leefbaar Diemen is benieuwd naar de antwoorden op de vragen van de VVD. 

 

PvdA zegt dat het coalitieakkoord sociaal, eerlijk en duidelijk is. Goed is het uitbreiden van 

het Huis van de Buurt, sociale woningbouw, duurzaamheid en extra aandacht voor mensen 

met een grote afstand tot de arbeidsmarkt. De getallen uit de meicirculaire zijn nog geen 

reden om te gaan tornen aan de afspraken in het coalitieakkoord. De fractie gaat ervan uit 

dat in oktober een sluitende begroting wordt gepresenteerd. Verschillende opties zijn 

denkbaar als een gefaseerd invoeren van nieuw beleid, inzetten van de reserve om 

incidentele tegenvallers te compenseren, vergroting van de inkomsten en er kan ook naar de 

bestaande uitgaven worden gekeken maar veel rek zit daar niet in. 

In de op 31 mei aangenomen motie over de vergroting van het fractiebudget werd nog 

geconstateerd dat de financiële situatie van de gemeente een dergelijke bezuiniging niet 

langer noodzakelijk maakt maar bij de begroting 2019 kan een dergelijke frivoliteit niet meer 

worden gemaakt. 

 

Wethouder Scholten geeft aan dat bij het besluit een heel verhaal onder het coalitieakkoord 

zat maar de meicirculaire maakt het best wel een beetje lastig. Dat betekent wel dat er nog 

aan het werk moet worden gegaan maar hij is er optimistisch over dat dit op een stevige 

manier kan worden volgehouden. Er zitten een aantal zaken in de begroting die volgens de 

BBV tot incidentele uitgaven kunnen worden bestempeld, bijvoorbeeld de extra inspanningen 

voor het toegankelijk maken van de arbeidsmarkt voor mensen in de bijstand. Dit mag 

gedekt worden ten laste van de reserve of incidentele inkomsten. Het zal wel degelijk lukken 

om aan de raad een sluitende begroting te presenteren. 

In het verleden zijn al een aantal besluiten genomen over de dekking van de Oost-West As. 

Voor een deel gaat het uit de voorziening Openbare ruimte en voor een deel gaat het uit de 

grondexploitatie van de Sniep. In de Kadernota staan dus de resterende zaken hiervoor. 

Bovendien wordt het project voor vele miljoenen gesubsidieerd. De tabel op pagina 13 gaat 

over de meerjarenbegroting en met welke extra woningen wordt rekening gehouden aan de 

inkomstenkant. Dat betekent dat als die woningen er staan en bewoond worden van het rijk 

meer geld wordt gekregen. Als de raad zou besluiten tot meer woningen in Buitenlust gaat 

het om een paar jaar verder en de tabel is dus gericht op de berekening van de rijksbijdrage 

tot 2022. Over het aantal woningen in Holland Park West is enige weken terug al gesproken 

en de vraag is of die al in 2021/2022 klaar zijn. 

Er is al eerder een discussie gevoerd met de raad over de schuldenlast, over wat je wilt 

bereiken in de gemeente en op welk moment je die uitgaven doet. In de exploitatie zit veel 

ruimte voor aflossing en dat geld blijft dus liquide beschikbaar en verderop maakt het deel uit 

van de ruimte om af te lossen. 

 

VVD begrijpt dat er dan wordt uitgegaan van het feit dat in de loop van de jaren geen nieuwe 

investeringsplannen worden ontwikkeld. 

 

Wethouder Scholten wijst erop dat er nog twee scholen gebouwd gaan worden. Wellicht 

moet er dan over 40 jaar weer een nieuwe school worden neergezet bij de Sniep en 

ondertussen ontstaat er een overschot wat zou kunnen worden gebruikt voor aflossing. 
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VVD stelt dat wanneer de gemeente blijft investeren per saldo niets wordt afgelost. 

 

Wethouder Scholten zegt dat daarmee het bezit van de gemeente aanzienlijk toeneemt en 

daarmee de solvabiliteit. Wat is voor de VVD een acceptabele schuldpositie? Duidelijk is dat 

er in deze periode wel zeker 100 middeldure huurwoningen aankomen maar de realisatie zal 

grotendeels in een volgende collegeperiode plaatsvinden. Voor de huisvesting van 

onderwijzers, en wellicht in de toekomst ook voor ziekenhuispersoneel, ziet het college wel 

degelijk ruimte maar dat is situatie- en persoonsafhankelijk. Er wordt een gesprek gevoerd 

met Greystar over de uitbreiding die ze aan het realiseren is ten behoeve van young 

professionals en mensen op het gebied van onderwijs en in de toekomst gezondheidszorg 

kunnen wel degelijk als zodanig worden aangeduid. Daarvoor worden met Greystar 

afspraken gemaakt voor instroom in die complexen. 

De kwaliteit van de openbare ruimte is een belangrijk onderdeel van het parkeerbeleid, 

namelijk zo min mogelijk auto’s op straat. Daar zijn parkeernormen en afspraken voor dat 

zoveel mogelijk inpandig wordt geparkeerd. De veronderstelling wordt niet gedeeld dat een 

deel van de bewoners van Holland Park in Diemen Zuid parkeert. Er zijn wel mensen die 

parkeren in Diemen en de fiets uit de kofferbak pakken. Overigens willen corporaties wel 

degelijk investeren in woongebouwen en beduidend meer dan twee jaar terug. 

 

De heer Deutekom zegt wat betreft de wijziging van de programma-indeling dat de namen en 

de volgorde worden aangepast zodat het beter aansluit bij het coalitieakkoord. De historie 

gaat daarmee niet verloren. Duurzaamheid is verweven in alle programma’s en daarvoor zijn 

paragrafen in het leven geroepen omdat daarin in één keer alles kan worden gezien wat er 

gebeurt op het gebied van duurzaamheid. Ook verbonden partijen worden bijvoorbeeld 

verzameld in een paragraaf.  

 

Ons Diemen vraagt of de gemeente zich dan houdt aan de regels van het BBV. 

 

De heer Deutekom legt uit dat de raad vrij is om de programma-indeling te doen. Iedere 

gemeente moet op grond van het BBV op taakveldniveau laten zien waar het geld aan wordt 

uitgegeven en dat zit achter in de begroting en de jaarrekening. Dat is voor iedere gemeente 

hetzelfde en dat maakt ze vergelijkbaar. 

 

VVD stelt dat wanneer de naamgeving iets langer wordt gemaakt het veel duidelijker wordt 

waar het over gaat. 

 

De heer Boog zegt dat op den duur meer zal worden uitgegeven aan taken die binnen Duo+ 

zijn ondergebracht. Als de gemeente de taken in de eigen organisatie zou hebben zou dat 

ook kosten met zich meebrengen en als de gemeente groeit zouden daar meer kosten 

worden gemaakt. Dan gaat het over informatieveiligheid, communicatie, P&O, juridische 

zaken, ICT. Als de gemeente dat allemaal zelf zou moeten doen zou ze op een aantal 

terreinen meer geld kwijt zijn. De resultaten en de meerwaarde zouden meer duidelijk 

moeten worden gemaakt aan de raad en dat is tot nu toe onvoldoende gedaan. Er ligt ook 

een duidelijke wens van Diemen om eigen beleid te kunnen blijven voeren en ook daar is 

een stelpost voor opgenomen. 
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VVD stelt dat het voor de raad heel moeilijk is te volgen wat de gevolgen zijn van het 

toenemende inwoneraantal, van extra taken en van autonome ontwikkelingen. Daarom wordt 

er geen idee gekregen van hoe het loopt bij Duo+. 

 

De heer Boog legt uit dat in de voortgangsrapportages wordt geschetst wat autonome 

ontwikkelingen zijn en wat extra taken. Als de raad suggesties heeft hiervoor, ook binnen het 

raadsledenplatform, hoort het college dat graag. Het is goed om ook in het 

raadsledenplatform te bespreken hoe dit meer inzichtelijk kan worden gemaakt. 

Het is niet zo dat het traineeprogramma alleen maar succesvol is als alle trainees die zijn 

aangesteld bij de gemeente Diemen blijven. In het voortgangsprogramma dat op 13 juni aan 

de raad is gestuurd staat heel duidelijk dat het college heel positief is over de trainees die 

zijn aangesteld. De gemiddelde leeftijd in de organisatie zit op het landelijk gemiddelde maar 

het is goed voor de organisatie om door zo’n traineeprogramma een impuls in de organisatie 

te brengen met nieuwe ideeën. Daarnaast hebben ze belangrijke inhoudelijke bijdragen en in 

de memo is aangegeven dat het streven is om in ieder geval twee van de trainees door te 

geleiden naar een juniorfunctie in de organisatie. 

Het is goed om voor Scheerlicht structureel capaciteit in te zetten. De wijkagenten zijn goed 

bezig om zich meer naar buiten te profileren en op straat duidelijk aanspreekbaar te zijn. De 

samenwerking met de wijkagenten zal ook worden verbeterd als het gaat om de informatie-

uitwisseling. Scheerlicht heeft ook een positieve invloed gehad op de uitwisseling van 

informatie tussen politie en de gemeente. Cameratoezicht is in principe staand beleid en het 

is deels juridisch zo vastgelegd. Het moet subsidiair zijn. 

 

VVD vraagt waarom dan steeds het woord ‘beperkt’ wordt toegevoegd. Dat geeft de indruk 

dat de gemeente dit geen goed instrument vindt. 

 

De heer Boog stelt dat wanneer het niet nodig is het ook niet gedaan moet worden. In de wet 

zijn hiervoor een aantal criteria opgenomen en dat wordt als leidraad gehanteerd. 

 

VVD zegt dat het op een dergelijke manier in de Kadernota staat dat het lijkt alsof de 

gemeente schroom heeft om het toe te passen als het nodig is. 

 

De heer Boog wijst erop dat cameratoezicht het ultieme middel blijft en juridisch zijn er 

criteria voor neergelegd dat het ook echt het laatste middel is. 

 

VVD memoreert dat in Berkenstede weer een overval op een oudere in een appartement 

heeft plaatsgevonden en de politie vroeg of daar camerabeelden van waren maar in dat 

complex hing geen camera. Kan de gemeente in gesprek gaan met eigenaren van 

woontorens of zij er zich van bewust zijn dat cameratoezicht de politie wel degelijk helpt bij 

het opsporen van de daders? Daar waar het toegevoegde waarde heeft kan meer worden 

gedaan in Diemen. 

 

De heer Boog zegt dat als er ergens structureel problemen zijn het aan private partijen als 

woningcorporaties is om daar maatregelen voor te treffen. De gemeente denkt daarin mee 

en dat zou ook cameratoezicht kunnen zijn. In de Rode Kruislaan zijn door Rochdale enorm 

veel camera’s opgehangen maar het effect van de communitybuilding is 100 keer meer 
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waard. Er zijn vele andere manieren om een gebied veilig en leefbaar te maken. 

Cameratoezicht blijft het ultieme middel. 

 

Wethouder Klaasse geeft aan dat er geen tijdelijke vervanging zal zijn van de blaashal. Het 

college heeft daar een besluit over genomen maar de raadsmemo is waarschijnlijk blijven 

hangen. 

 

De griffier meldt dat die deze week is aangeleverd en dat de memo morgen naar de raad 

gaat. 

 

Wethouder Klaasse legt uit dat het beeld was dat steeds minder verenigingen uit de voeten 

konden met de blaashal. Ze waren niet erg enthousiast over het sportcomfort. Er zijn 

verenigingen die inmiddels hun thuiswedstrijden in vijf verschillende sporthallen spelen in de 

omgeving. In overleg met de verenigingen is gezegd dat het niet meer loont om het op te 

bouwen en dan is de ruimte om daar een nieuwe sporthal te ontwikkelen. Hopelijk is dat eind 

2020 een realiteit. De enige uitzondering was TW Survivors omdat ze dan met harde ballen 

konden slaan maar de vereniging kan ook uit de voeten in de Duranzaal met zachte ballen. 

In het coalitieakkoord is aandacht voor ouderenbeleid zoals de Huizen van de Buurt en 

eenzaamheidsbestrijding. Daarvoor worden de komende tijd plannen gemaakt. Er is in ieder 

geval financiële ruimte om daar stappen in te maken. De SWD is hier een hele belangrijke 

partner in want die zal een organiserende rol spelen in bijvoorbeeld de Huizen van de Buurt 

waar ook aan eenzaamheidsbestrijding gedaan wordt. De gemeente zal ook met 

deskundigen in gesprek gaan over de vormgeving van de plannen. In ieder geval zal het 

concept van Diemen Zuid niet worden gekopieerd in Diemen Noord want dat is een andere 

wijk. Voor een deel zou op een doelgroep in Diemen Zuid worden gericht en bijvoorbeeld 

mensen met een busje uit Diemen Noord ophalen. In Diemen Noord zal een ander concept 

worden neergezet waar in die wijk behoefte aan is. 

 

CDA vraagt hoe dit budgettair wordt geregeld. 

 

Wethouder Klaasse legt uit dat in de Kadernota hiervoor bedragen zijn opgenomen, onder 

andere voor de Huizen in de Buurt. Nu gaan de plannen worden gemaakt en dan wordt 

getracht om binnen de budgetten te blijven. School to school is een goed project en dat 

wordt gecontinueerd. Er is inmiddels ook een campagne gestart om nieuwe mentoren te 

trekken voor het komend jaar. Er is € 80.000 opgenomen voor een fte diversiteitsbeleid en 

de kans is best aanwezig dat niet de volle fte nodig is maar dan is er budget zodat die 

medewerker bepaalde projecten kan uitvoeren. Ook hiervoor worden eerst plannen gemaakt 

en die worden met de raad gedeeld. In het afgelopen jaar is dat gebeurd met het 

regenboogbeleid en dit wordt uitgebreid naar andere groepen. Het is niet de bedoeling om 

het budget direct helemaal uit te putten. 

Koude citymarketing is nieuwe doelgroepen aantrekken en warme citymarketing is vooral de 

huidige bewoners betrekken en behouden, een soort communitybuilding. Juist het investeren 

in warme citymarketing geeft een grote toegevoegde waarde voor de samenleving. Een deel 

van het budget gaat naar evenementen en mogelijkerwijs kunnen op termijn de subsidies 

structureel worden gemaakt en dan kan het citymarketingbudget worden verlaagd. Verder is 

er de komende jaren nog veel instroom van nieuwe mensen. Die worden betrokken bij de 

Diemense samenleving en dat wordt bijvoorbeeld gedaan met welkomstpakketten en daar 
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worden allerlei activiteiten omheen voor georganiseerd. De eerste jaren zijn investeringen 

gedaan in een merkteken en het opbouwen van een netwerk. Dat soort kosten zullen de 

komende jaren wat teruglopen. 

 

Wethouder Nuijens zegt dat het in de komende jaren belangrijk zal zijn om duurzaamheid 

centraal aan te sturen via bijvoorbeeld een programmatische aanpak. Dat zal zijn beslag 

moeten krijgen op alle afdelingen. Het is verstandig om hiervoor speciale functionarissen 

duurzaamheid te hebben voordat dit is ingedaald bij alle medewerkers in de organisatie. 

Daarom is het nu nog niet verweven in de Kadernota. 

Wat betreft de motie Tiny Forest. De gemeente koopt veel bomen en als die op een 

bepaalde wijze bij elkaar worden gezet zou je kunnen spreken over een mini bos. Dan is niet 

meer geld uitgegeven maar is ecologische winst geboekt en is iets gedaan voor hittestress, 

klimaatadaptatie et cetera maar de motie wordt tegemoetgezien. 

Wat betreft de motie over statushouders mag van het college worden verwacht dat het 

college altijd anticipeert op nieuw beleid. Opjagen is zelden effectief maar bekeken wordt 

hoe de raad beter in het beleid kan worden meegenomen. De gemeente heeft een gedegen 

werkwijze. Bekend is dat het percentage mensen dat hele nare dingen heeft meegemaakt 

onder de statushouders hoger is dan in de samenleving als geheel en misschien moet de 

psychiatrie wel aan de voorkant worden betrokken. In die wijze wordt bekeken waar 

verbetermogelijkheden zijn en daarbij wordt ook nieuw beleid betrokken. 

De Rekenkamer en een overgrote meerderheid van de raad hebben het re-integratiebeleid 

beoordeeld als uitermate effectief. Het is logisch dat er in 2017 een tragere uitstroom was 

dan in 2016 want in dat jaar heeft de aantrekkende economie zich enorm in het aantal banen 

uitbetaald. De makkelijke uitstroom stroomt als eerste uit en dan blijven de mensen achter 

die wat moeilijker solliciteren. Er zal bijvoorbeeld een extra werkcoach moeten komen en dan 

is van de extra € 175.000 alweer € 80.000 structureel uitgegeven. Het verbeteren van de 

specialistische hulp aan ouderen kost al gauw € 40.000. 

Gezien de taken die op de gemeente afkomen is de voorgestelde uitbreiding voor 

duurzaamheid niet overdreven. 

 

GroenLinks geeft aan dat de fractie aan de gang is gegaan met de motie over de mini 

bosjes. Daarnaast wordt nog nader afgewogen of een motie zal worden ingediend met 

betrekking tot de statushouders. 

 

Wethouder Klaasse vraagt of goed wordt begrepen dat de vraag is welke criteria ervoor 

zorgen dat kinderen tot de doelgroep voor vve behoren. Dat heeft met taal en afkomst te 

maken maar als de vraag door het CDA schriftelijk wordt gesteld zal hierop een antwoord 

worden gegeven. 

De tennisbanen staan opgenomen in het grote investeringsplan en dat betekent dat in 2020 

de toplaag van drie banen vervangen wordt. 

 

De heer Deutekom vult aan dat op de programma’s alleen de nieuwe en gewijzigde 

investeringen staan. 

 

De voorzitter legt uit dat als het niet voorkomt in de eerstkomende vier jaar moet worden 

gewacht op het jaar van vervanging. 
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Wethouder Klaasse zegt dat de brede scholen uiteraard ook een rol spelen bij vve. Er is 

overleg gaande tussen de peuterspeelzalen en kinderdagverblijven enerzijds en de brede 

scholen anderzijds. Daar vindt een warme overdracht plaats. In de Lokale Educatieve 

Agenda komen deze onderwerpen ook vaak aan de orde. 

 

VVD vraagt of de brede scholen zich dan ook voldoende verantwoordelijk voelen voor 

voldoende aanbod van vve. 

 

Wethouder Klaasse legt uit dat het aanbod wordt geregeld door de 

kinderdagverblijforganisaties. Die zitten in de brede scholen en die huren als zodanig van 

gemeente als economisch eigenaar van de scholen. 

 

VVD vraagt of als blijkt dat er onvoldoende plek is de brede scholen het initiatief nemen om 

aanvullende vve te regelen. 

 

Wethouder Klaasse antwoordt bevestigend maar dan vooral voor de doelgroep en niet voor 

mensen die buiten de doelgroep vallen want daar zijn ook andere alternatieven voor zoals 

bijvoorbeeld de kinderdagverblijven. 

 

Ons Diemen merkt ten aanzien van duurzaamheid op dat er sprake is van plastic 

roerstaafjes in de hal. Daar gaat het ook om zonnepanelen op het dak en er is nu nog sprake 

van het uitprinten van een enorme hoeveelheid papier. Dat zou digitaal moeten en enkel op 

verzoek uitprinten. Graag een onderzoek naar kunstgras wanneer dat wel of niet nodig is en 

of er alternatieven voor zijn. 

 

Wethouder Nuijens is best kritisch over rubbergranulaat maar ook gerustgesteld door de 

conclusies die het RIVM voorlopig heeft getrokken. De roerstaafjes hebben prioriteit terwijl 

de zonnepanelen er nog niet liggen. Dat is dan een beetje symboolpolitiek maar Ons Diemen 

wordt goed begrepen. De hele inkoopstrategie van de gemeente wordt onder de loep 

genomen en dus ook de roerstaafjes komen aan bod. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk naar de raad gaat. 

 

8. Sluiting 

 

De voorzitter sluit het openbare gedeelte van de vergadering om 22.49 uur. 


